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College van burgemeester en wethouders GOEDGEKEURD 

Vergadering van 1 april 2025
Beleid en Uitvoering - Samenleving en 

Ontwikkeling

18 2025_B&W_00249 Beantwoording raadsvragen VVD over fusie 
basisscholen Blokzijl 

Samenstelling:

Aanwezig:
Melvin Smit, Locoburgemeester en voorzitter; Trijn Jongman, wethouder; Marcel Scheringa, 
wethouder; Miriam Slomp-Dekkers, wethouder; M.W. de Graaf, gemeentesecretaris

Afwezig:
Rob Bats, burgemeester

Nota van antwoord
Vraag en antwoord
De fractie van de VVD heeft op 21 maart 2025 schriftelijk vragen gesteld over de fusie van de 
basisscholen in Blokzijl en de toekomst van de onderwijshuisvesting. Het college heeft op 1 april 2025 
een informatienota over dit onderwerp vastgesteld. De informatie daarin en de beantwoording van 
deze vragen hebben mogelijk enige overlap. 

Vervolg

Vraag 1:  Hoe beoordeelt het college het initiatief tot fusie van de basisscholen in Blokzijl in relatie tot 
de toekomst van het onderwijs in de kern?

Het college heeft positief geadviseerd over de voorgenomen fusie. Met de fusie ontstaat een 
toekomstbestendige school voor Blokzijl, waarbinnen de denominatieve identiteiten (protestants-
christelijk en openbaar) ook voor de lange termijn worden geborgd. Beide scholen zijn klein en samen 
zijn ze beter in staat kwalitatief goed onderwijs voor alle kinderen in Blokzijl te behouden. We staan 
volledig achter de voorgenomen fusie.

Vraag 2: Wanneer wordt de gemeenteraad in positie gebracht om een keuze te maken tussen 
renovatie of nieuwbouw van de onderwijshuisvesting?

Omdat bij de beoogde fusie een openbare school betrokken is, heeft de gemeenteraad een bijzondere 
positie. Als gemeente hebben we een publiekrechtelijke taak om te voorzien in openbaar onderwijs. 
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De gemeenteraad zal ook moeten instemmen met de fusie van OBS De Rolpaal. De planning is dat dit 
besluit aan u zal worden voorgelegd in de raadsvergadering van 24 juni 2025. 

Alhoewel het fusietraject niet gekoppeld is aan de onderwijshuisvesting, heeft dit de 
huisvestingswensen wel veranderd. Geen van beide schoollocaties is voldoende groot voor alle 
leerlingen. Dit betekent dat de samenwerkingsschool na de fusie vanuit 2 locaties zal moeten werken. 
Vanuit de scholen, de besturen en de sterk betrokken gemeenschap van Blokzijl is er nadrukkelijk de 
wens voor vervangende nieuwbouw. Dit vraagt een investering van de gemeente. Met het vaststellen 
van het IHP Onderwijs in 2023 is budgettair rekening gehouden met de renovatie van IKC De 
Schutsluis. Dit betekent dat een deel van de benodigde middelen reeds in de begroting voor 2028 
opgenomen is. 

De financiële consequenties van de gewijzigde huisvestingswensen zullen we gelijktijdig met het 
instemmingsverzoek met de fusie van OBS De Rolpaal in beeld brengen. U kunt hierover 
separaat  besluiten.

Vraag 3: Is het college bereid om actief te verkennen of versnelde nieuwbouw op de gemeentelijke 
gronden in fase 4 van de Noordermaten haalbaar en wenselijk is voor de huisvesting van de nieuwe 
school?

 Aan deze verkenning wordt al geruime tijd gewerkt. De onderwijshuisvesting is nadrukkelijk aan de 
orde geweest in het stadsvisietraject van Blokzijl. Hieruit bleek draagvlak voor gezamenlijke 
huisvesting en is als voorkeurslocatie Noordermaten IV genoemd. Ook de scholen hebben aangeven 
voorkeur te hebben voor Noordermaten IV.  

In het bestemmingsplan voor Noordermaten IV zijn op de beoogde locatie woningen ingetekend, 
maar is er al wel voorgesorteerd op de mogelijke komst van een school in het ontwikkelgebied. In de 
prospectus voor de kaveluitgifte wordt een school al benoemd als mogelijkheid.  

Vraag 4: In hoeverre wordt bij de afweging voor nieuwbouw rekening gehouden met de komst van de 
nieuwe ontsluitingsweg, de bereikbaarheid en de verkeersveiligheid?

Bij de afweging voor een geschikte locatie zijn dit belangrijke aspecten. De beoogde locatie kent een 
gunstige ligging, zeker als de randweg gerealiseerd is.  

Vraag 5: Ziet het college kansen om bij vrijkomende locaties in het oude centrum in te zetten op 
herontwikkeling naar woningbouw, passend binnen de ruimtelijke kwaliteit van Blokzijl?

We zien hier zeker kansen. De herontwikkeling van achterblijvende locaties is wel een separaat 
vraagstuk. De eerste gedachten zijn om de woningbouw die zou vervallen in Noordermaten IV bij de 
komst van een school, te compenseren op de locatie van IKC De Schutsluis. 

Besluit

Het college stelt de beantwoording raadsvragen Fusie basisscholen Blokzijl en toekomst 
onderwijshuisvesting vast.

Bijlagen
1. 20250321 - Schriftelijke vragen VVD - Fusie basisscholen Blokzijl en toekomst 

onderwijshuisvesting.pdf



Schriftelijke vragen aan het college conform artikel 37 Reglement van Orde 

 
21 maart 2025 
Onderwerp: Fusie basisscholen Blokzijl en toekomst onderwijshuisvesting 
 

 

Geacht college, 

Deze week verscheen in de Steenwijker Courant het nieuws dat basisscholen De Schutsluis 
(christelijk) en De Rolpaal (openbaar) in Blokzijl voornemens zijn te fuseren. De VVD 
Steenwijkerland juicht dit initiatief van harte toe. Wij zien dit als een belangrijke stap om goed en 
toekomstbestendig basisonderwijs in Blokzijl te behouden. Door deze samenwerking ontstaat er 
een sterke onderwijsorganisatie die past bij de behoeften van kinderen, ouders en leerkrachten. 

Tegelijkertijd biedt dit moment ook ruimtelijke kansen. De huidige twee schoolgebouwen 
bevinden zich op prominente locaties in het oude centrum van Blokzijl. Wanneer deze op termijn 
vrijkomen, kunnen deze plekken zich uitstekend lenen voor herontwikkeling naar hoogwaardige 
woningbouw – een impuls voor de leefbaarheid en het behoud van jonge gezinnen in de kern. 

In de wijk Noordermaten is reeds rekening gehouden met een potentiële schoollocatie binnen 
fase 4 van het nieuwbouwplan. De gemeente is eigenaar van deze gronden, waardoor tempo 
gemaakt kan worden. Bovendien wordt in de nabije toekomst de nieuwe ontsluitingsweg van 
Blokzijl aangelegd, die in de buurt van deze locatie uitkomt. Dat zorgt voor een betere 
bereikbaarheid van de school, ook voor leerlingen van buiten Blokzijl, en vergroot de 
verkeersveiligheid. 

Voor de VVD Steenwijkerland aanleiding om de volgende vragen aan het college te stellen: 

1. Hoe beoordeelt het college het initiatief tot fusie van de basisscholen in Blokzijl in relatie 
tot de toekomst van het onderwijs in de kern? 

2. Wanneer wordt de gemeenteraad in positie gebracht om een keuze te maken tussen 
renovatie of nieuwbouw van de onderwijshuisvesting? 

3. Is het college bereid om actief te verkennen of versnelde nieuwbouw op de 
gemeentelijke gronden in fase 4 van de Noordermaten haalbaar en wenselijk is voor de 
huisvesting van de nieuwe school? 

4. In hoeverre wordt bij de afweging voor nieuwbouw rekening gehouden met de komst van 
de nieuwe ontsluitingsweg, de bereikbaarheid en de verkeersveiligheid? 

5. Ziet het college kansen om bij vrijkomende locaties in het oude centrum in te zetten op 
herontwikkeling naar woningbouw, passend binnen de ruimtelijke kwaliteit van Blokzijl? 

Wij zien de beantwoording van deze vragen met belangstelling tegemoet. 

Met vriendelijke groet, 
Jeroen van Duijvenvoorde 
Fractievoorzitter VVD Steenwijkerland 
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